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Benicarló, Vall d’Uixó, Vila-
real... amb professors com 
Juan Bautista Abad, Salvador 
Tarrasó, Rogelio Igualada, 
Baltasar Perelló… la veritat 
és que em falla l’anglés. Si el 
parlara bé, m’encisaria anar 
a estudiar a França, Estats 
Units, Corea...
Tot açò em fa estar en 
contacte directe amb grans 
professionals i fer amics de 
tot arreu.

Quina música escolta un 
jove trombonista com tu?
El cap de setmana del 29, 30 
i 31 de gener vaig estar a un curset a València que va 
finalitzar amb el concert de “German Brass”, els millors 
en metall, com no, alemanys. Mira si em va agradar que, 
en tornar a casa, que ja era prou tard, no vaig poder 
evitar agarrar immediatament el trombó i em vaig posar 
a estudiar. Ho necessitava.
M’agrada la música ska, jazz, clàssica de metalls, 
d’orquestra, etc. El jazz em crida l’atenció i el trobo molt 
difícil perquè tens un pentagrama només i, guiant-te en 
ell i l’acord establert, tu has de fer la música, crear-la. És 
molt interessant.

On et trobaries més a gust, en un grup musical o 
en una orquestra?
L’orquestra i la banda vénen a ser el mateix, però molt 
diferent d’un grup de revetlla. Amb el grup “Los xicos del 
garaje” vaig arribar a tocar una peça…, però jo preferisc 

una orquestra i fer música 
clàssica en general, barroca, 
de Mozart, Bach.. mira, un 
dels solos de trombó més 
espectacular i difícil, per a mi 
és el del “Bolero de Ravel”, 
pero hi ha molts més i de 
diferent estil.

No t’has plantejat mai tocar 
d’altres instruments?
Mentre estava al Conservatori 
de Benicarló vaig fer tres 
anys del Grau Elemental de 
piano. Jo penso que el ritme 
és mot important, aixina que 
em vaig comprar una bateria 

per tal d’ajudar a independitzar les parts dels cos, les 
extremitats. Els instruments de cordes, com la guitarra, 
no em criden l’atenció i els que tenen tecles, com en 
tens tantes per a triar, sempre estàs pensant i ara quina 
toco?... ho veig complicat.

miguel, quina és la teua meta?
Primer acabar l’Ensenyament Professional amb bona 
nota per tal de fer el Superior. Després del Superior (que 
vull fer-lo a Madrid o a Bilbao), seguir perfeccionant-
me fora d’Espanya per aprendre més d’eixos grans 
trombonistes que t’he esmentat. En definitiva, vull viure 
de la música i amb la música.

I sense més, vam deixar la conversa. A mi em va deixar 
bocabadat vore com un xaval de 15 anys pot tindre les 
coses tan clares i una línia pofessional tan ben definida.

Festes, amb la xaranga.


